
این خاک سرشار از 
استعداد و پتانسیل 
است. مطمئن 
باشید بوکسورهای 
ما با حمایت و 
سرمایه گذاری 
استحقاق رسیدن به 
بهترین جایگاه ها 
را دارند. همین الان 
نوجوانان ما در 
مسابقات اخیر سنگ 
تمام گذاشتند و 
ناامیدی در بوکس 
ایران بی انصافی و 
کم فروشی است

مناف هاشمی:

 برخی با ایمیل بازی 
در دوچرخه سواری 

دنبال شیطنت 
هستند

منــاف هاشــمی دبیــرکل کمیتــه 
ص  خصــو ر  د لمپیــک  ا ملــی 
عملکــرد کاروان ورزش ایــران 
در بازی هــای آســیایی هانگــژو 
می گوید: »کاروان ایران ۵۴ مدال 
در بازی هــای آســیایی هانگــژو 
گرفــت اما به ســه دلیــل معتقدم 
ارزش آن بیشــتر از 62 مدالــی 
بــود کــه در دوره قبــل و بازی هــای 
آســیایی جاکارتــا دشــت کــرده 

بودیــم.«
منــاف هاشــمی ادامــه می دهــد: 
»هــر چنــد اســدی دوران کوتاهی 
را در ایــن فدراســیون داشــت امــا 
در همیــن مــدت کوتــاه هــم او و 
همکارانــش اتفاقــات خوبــی رقم 
زدنــد. اســدی در این فدراســیون 
بــا چالش هــای بســیار حــادی 
مواجــه بــود و بــا حمایــت خانواده 
نســت  ا تو ی  ر ا چرخه ســو و د
برنامه های خودش را خوب پیش 
ببــرد و نتیجــه خوبــی را گرفــت. 
واقعــاً از او توقعــی نداشــتیم، 
ولــی نتایــج خوبــی کســب کــرد. 
برخــی رشــته ها بــا جمعیــت زیــاد 
بــه هانگــژو آمــده بودنــد مثــل 
وزنه بــرداری، تیراندازی، تکواندو، 
کاراته و یا حتی قایقرانی و کشــتی 
امــا به هیچ وجه انتظار و توقعاتی 
کــه از آنها داشــتیم را با مدال های 
خوشــرنگ بــرآورده نکــرده بودند 
مــه رشــته  رنا کا  ً لــی حقیقتــا و
دوچرخه ســواری در هانگژو خوب 
بــود. هــر چنــد در رنکینــگ ایــران 
تأثیر نداشــت اما تاریخ ســازی آن 
ارزشــمند بود. برخی کیفی ســازی 
کمیتــه ملی المپیک را زیر ســوال 
بردنــد امــا دوچرخه ســواری بــا دو 
نماینــده شــرکت کــرد کــه یکــی 
برنــز گرفــت و دو عنــوان چهارمــی 
»لبیــب« را یک برنز برای رکابزنان 
حســاب کنیم، ایــن می تواند برای 

آینــده امیدبخــش باشــد.«
بــه  ه  ر شــا ا بــا  شــمی  ها
تاریخ ســازی ها در بازی هــای 
آســیایی هانگــژو تأکیــد دارد: 
»مــا در بازی هــای آســیایی در 
پنــج رشــته تاریخ ســازی کردیــم. 
اعتقــاد مــن ایــن اســت ۵۴ مدال 
بازی های آســیایی هانگژو بیشــتر 
از 62 مدال دوره قبل ارزش دارد و 
امیــدوارم آقای علی نــژاد که اینجا 
حضور دارد، از من ناراحت نشــود 
امــا ســه دلیــل دارم. اول اینکه ما 
در بدتریــن شــرایط کرونــا بودیــم 
و طبــق تحلیلــی کــه مــا داریــم، 
اردوی اکثــر رشــته ها تعطیــل 
بــود و نتیجــه هانگــژو محصــول 
ورزش ایــران در ســه، چهــار ســال 
گذشــته بــود کــه مــا یــک ســال 
آخــر آن را مدیریــت کردیم . بحث 
دیگــر نــاداوری بــود. در کشــتی، 
تکوانــدو و ووشــو می توانســت 
رنــگ مدال هــای مــا عــوض شــود 
امــا رقیــب چینــی داشــتیم. چین 
به هــر قیمتی دنبال گرفتن بیش 
از 2۰۰ مــدال طــا بود و موفق هم 
شــد. تنهــا کشــوری کــه از چیــن 
آســیب ندیــد، هنــد بــود کــه بایــد 
در آینــده بســیار نزدیــک بــرای 
ســوم شــدن با کره جنوبــی و ژاپن 
رقابــت کنــد. نکتــه ســوم شــرایط 
اجتماعی و سیاسی ایران بود و در 
مــورد آن صحبــت نمی کنیم چون 
بــه آرامــش رســیدیم. تنیس روی 
میــز کاری کــرد که در طــول تاریخ 
ورزش ایــران بی ســابقه بود و جزو 
نفراتی بودند که در بردن و نبردن 

آنهــا بحــث بــود.
او با اشاره به مشکات انتخابات 
فدراســیون دوچرخه ســواری 
گفــت: »رئیــس کنفدراســیون 
آســیا بــه مــن اعــام کــرد، بــه 
انــدازه همــه فدراســیون ها از 
ایــران ایمیــل می آیــد و همدیگر 
را تخریــب می کننــد. واقعاً علت 
چــه چیــزی اســت. یــک نفــر 
براســاس رأی مجمــع، انتخــاب 
شــده اســت و بایــد بــه او کمــک 
کننــد و دوســتان به این مســائل 

دامــن نزننــد.«

 zسوژه

علیرضا نصیری:

خدا را شکر مسابقه خوبی بود

قهرمــان وزنه بــرداری جهان گفت: خدا را شــکر مســابقه خوبی بود. ســطح 
رقابــت بــالا بــود. بــدن مــن هــم در روز مســابقه شــرایط خوبــی داشــت و 
توانســتم وزنه هــای خوبــی بزنــم. مــن در قهرمانــی جوانــان آســیای هنــد با 
وزنه بردار ترکمنستانی رقابت داشتم و آنجا با اختلاف چند کیلوگرم به این 
حریــف باختــم و دوم شــدم. دقیقــاً از فردای همان روز تمرکزم را گذاشــتم. 

در نهایــت هــم توانســتم مــدال طلا را کســب کنم.

 علیرضا دبیر:

دیدار با رهبری همیشه از جنس متفاوت است

رئیـس فدراسـیون کشـتی دربـاره دیـدار ورزشـکاران و مسـئولان ورزش بـا مقـام 
معظم رهبری گفت: دیدار با رهبری همیشه از جنس متفاوت است. ایشان در 
صحبت های شان از ورزشکاران تشکر کردند. ایشان ضمن اینکه به ورزشکاران 
روحیه می دهند به مسئولان گفتند چه کارهایی انجام دهند و هوای ورزشکاران 
را داشته باشند. آقا در صحبت های خود گفتند که رژیم صهیونیستی در حادثه 

طوفان الاقصی ضربه فنی شـد، این نشـان می دهد آقا به کشـتی توجه دارند.

 سجاد انوشیروانی:

با برنامه ریزی صحیح، خوشبختانه قهرمان شدیم

رئیــس فدراســیون وزنه برداری در خصوص قهرمانــی تیم ملی وزنه برداری 
جوانان ایران در مســابقات جهانی گفت: باتوجه به اینکه نیاز به پشــتوانه 
داشــتیم، از ســال قبــل نفراتــی را از رده های پایه شناســایی کردیم. بیشــتر 
نفــرات از نوجوانــان بودنــد و 10 مــاه بــرای ورزشــکاران اردو گذاشــتیم و یک 
رشــد چشــمگیری صــورت گرفــت و نتیجه اش در مســابقات جهانی شــکل 

گرفــت که خوشــبختانه تیم توانســت عنــوان قهرمانی را به دســت آورد.

 zمصاحبه

مهـری رنجبـر/ بـرای اولیـن بـار اسـم داور 
ایرانـی تیرانـدازی بـا کمـان، کاندیـدای 

بهتریـن داور سـال 2۰23 دنیـا شـد.
نـی اسـامی برتریـن  فدراسـیون جها
کاندیداهـای سـال 2۰23 بخش هـای 
مختلـف را اعـام کـرد کـه اسـم حسـین 
نصیری نـژاد از ایـران جـزو سـه کاندیـدای 
بهتریـن داور تیرانـدازی بـا کمـان سـال 
قـی کـه  تفا ا 2۰23 دیـده می شـود؛ 
بـرای اولیـن بـار افتـاده اسـت. حسـین 
ن  ورا د رئیـس کمیتـه دا نصیری نـژا
کنفدراسـیون آسـیا از کاندیداتـوری اش 
حسـابی غافلگیـر شـده: »مـن از ایـن 

انتخـاب خوشـحال شـدم. چـرا کـه بـرای 
اولیـن بـار یـک ایرانـی بیـن کاندیداهـای 

برتـر سـال قـرار گرفتـه اسـت.«
او معتقـد اسـت شـانس زیـادی بـرای 
انتخـاب دارد: »مـن و دو داور دیگـر 
یکـی اهـل جمهـوری چـک و دیگـری از 
قـاره آمریـکا کاندیـدای بهتریـن داور 
سـال 2۰23 شـده ایم کـه هـر سـه نفـر 
سـال آینـده در بازی هـای المپیـک 2۰2۴ 
پاریـس قضـاوت می کنیم. مـن نمی دانم 
چـه می شـود، امـا حـس می کنـم رقابـت 
بـرای بهتریـن داور تیرانـدازی بـا کمـان 
دنیـا بیـن مـن و داور قـاره آمریکاسـت. 

البتـه مـن بـه خاطـر اینکـه رئیـس کمیتـه 
داوران کنفدراسـیون آسـیا هسـتم و 
کارهـای مثبتـی انجـام داده ام، شـانس 
زیـادی دارم. حـالا بایـد صبـر کنیـم تـا 
19 آذرمـاه کـه رأی گیـری تمـام می شـود، 
ببینیـم چـه چـه می شـود.« نصیری نـژاد 
فکرش را هم نمی کرد اسمش در لیست 
کاندیداهـا قـرار بگیرد: »مـن اصاً انتظار 
نداشـتم، چراکـه داوران سـطح بـالای 
زیـادی در دنیـا فعـال هسـتند. البتـه در 
2 سـال اخیـر مسـابقات زیـادی بـه مـن 
دادند و فعالیت داشتم و فینال قهرمانی 
جهـان مکزیـک و شـانگهای را قضـاوت 

کـردم و حتـی مشـکلی پیـش آمـد کـه بـا 
اسـتفاده از قانـون جدیـد رفـع کـردم. من 
در آزمـون فدراسـیون جهانـی بـرای بـه 
روزسانی داوران از از امتیاز 1۰۰ نمره 1۰۰ را 
گرفتم. شاید بابت همین عملکردم، من 
کاندیـدای بهترین هـا شـده ام.« رئیـس 
کمیته داوران کنفدراسـیون آسـیا معتقد 
اسـت ایرانی هـا خودشـان را دسـت کم 
نگیرنـد: »می خواسـتم بگویـم بچه هـای 
ایـران توانایـی خیلـی بالایـی دارنـد، در 
همـه عرصه هـای ورزشـی و غیـر ورزشـی، 
نباید خودمان را دست کم بگیریم. نباید 
از دیپلماسـی ورزش غافـل شـویم. یکـی 

از دلایـل موفقیـت مـن ارتبـاط اسـت. 
من سـال 2۰۰۵ وارد دنیای داوری شـدم، 
اولیـن داور خاورمیانـه تیراندازی با کمان 
بودم و بقیه داوران از جنوب شرق آسیا، 
اما امروز ایران در داوری تیروکمان قطب 
اول دنیاسـت، آن هـم بـه خاطـر تعـداد 
داوران قـاره ای، درسـت مثـل آمریـکا کـه 
تعـداد تیرانـدازان و کماندارانـش شـاید 
1۵ برابر ما باشد و تجهیزات تولید کمان 
دارنـد. ایـن نشـان دهنده توانمنـدی مـا 
ایرانی هاسـت. حـالا نـه تنهـا مـن کـه دو 
داور زن تیروکمـان هـم قـرار اسـت در 

المپیـک قضـاوت کننـد.«

واکنش داور ایرانی تیر و کمان برای کاندیداتوری داور سال دنیا

نصیری نژاد: اصلاً انتظار نداشتم

در کوتاه مدت بوکس ایران متحول نمی شود

 گل آرا: برخی چوب لای چرخ 
مربی خارجی می گذارند

رینالـدو فونتـس مربـی کوبایـی پنجشـنبه 
هفتـه جـاری بـه ایـران خواهـد آمـد امـا 
سـرمربیگری او در تیـم ملـی بسـکتبال 
بزرگسـالان بسـتگی بـه مذاکـره بـا دان 
باتیسـتا فونتانـا کیسـادا نابغـه مربیگـری 
و ملقـب بـه فرگوسـن بوکـس دنیـا اسـت.

ایـن مربـی کوبایـی کـه سـابقه حضـوری 
18 سـاله در نیمکـت تیـم ملـی تایلنـد را 
داشـته و بوکـس ایـن کشـور را متحـول 
کـرده هنـوز بـا فدراسـیون بوکـس ایران به 
توافـق نهایـی دسـت پیـدا نکـرده اسـت و 
در صـورت توافـق ایـن مربـی هدایـت تیـم 
ملـی را بـر عهـده خواهـد داشـت و فونتس 
هـم مربـی تمرین دهنده در تیم های پایه 
خواهـد شـد. فروتـن گل آرا کـه سـابقه دو 
دهـه حضـور در تیـم ملـی بوکـس را دارد، 
حضـور ایـن مربـی را بـه نفـع بوکـس ایـران 
می دانـد هرچنـد معتقـد اسـت مربـی 
نمی توانـد معجـزه کنـد و بوکسـورهای مـا 
باید آغوش شان برای یادگیری و استفاده 

از ایـن مربـی بـاز باشـد.

   اگـر فدراسـیون بـا فونتانـا بـه توافـق برسـد، 
حضـور ایـن مربـی تـا چه حد بـه بوکس ایران 

کمـک خواهـد کـرد؟
این مربی اوایل دهه 2۰۰۰ میادی کارش 
را در تیـم ملـی تایلنـد شـروع کـرد و بوکس 
ایـن کشـور را دگرگـون کـرد. چندسـالی 
اسـت او را در مسـابقات ندیـدم امـا بـه 
هرحـال مربـی شناخته شـده ای اسـت و 
رزومه بسیار خوبی دارد. کار مربی معجزه 
نیسـت، او زمانـی می توانـد در بوکـس مـا 
تحـول ایجـاد کنـد کـه از لحـاظ سـخت 
افـزاری تأمیـن باشـد و بازیکنـان خوبـی در 
اختیـار داشـته باشـد. مربـی در مـدت 6 
مـاه تـا 1 سـال کاری از دسـتش برنمی آیـد. 
تا یک جایی به مربی بستگی دارد، از یک 
جایـی بـه بعـد بایـد ببینیـم آغـوش مـا برای 
پذیرش و یادگیری تا چه حدی باز است و 
بوکسورها چقدر عطش کار کردن زیرنظر 

ایـن مربـی بـزرگ را دارنـد.
 قرارداد کوتاه مدت در این مقطع 

کمکی می کند؟
قطعـاً مدیرفنـی تیـم ملـی، کمیتـه فنـی و 
رئیس فدراسـیون که همگی از قهرمانان 
بـزرگ هسـتند، بایـد عملکرد ایـن مربی را 

بررسـی کننـد. 6 مـاه تـا 1 سـال قطعـاً بـرای 
تحـول کافـی نیسـت. بـرای مثـال اردن کـه 
در بوکس هیچ حرفی برای گفتن نداشت 
سـال 2۰۰9 مربـی کوبایـی بـه خدمـت 
گرفت. تحول آنها 1۰-12 سال طول کشید 
امـا الان در چنـد وزن بـه راحتـی در آسـیا و 
جهـان مدعـی هسـتند و مـدال می گیرنـد.

 بوکس ما پتانسیل کافی برای 
پیشرفت دارد؟

این خاک سرشـار از اسـتعداد و پتانسـیل 
اسـت. مطمئـن باشـید بوکسـورهای مـا 
بـا حمایـت و سـرمایه گذاری اسـتحقاق 
رسـیدن بـه بهتریـن جایگاه هـا را دارنـد. 
همیـن الان نوجوانـان مـا در مسـابقات 
اخیـر سـنگ تمـام گذاشـتند و ناامیـدی 
در بوکـس ایـران بـی انصافی و کم فروشـی 
اسـت. مـا چهـره و اسـتعداد کـم نداریـم، 
همیـن الان مربی هایـی داریـم کـه بـا 
کمتریـن امکانـات در شهرسـتان های 
دورافتـاده کارهـای بزرگـی کرده انـد و 
بوکسـورها را از کوچـه و خیابـان آورده و 
قهرمـان می سـازند کـه البتـه از یـک جایـی 
بـه بعـد فدراسـیون بایـد از ایـن بوکسـورها 

حمایـت کنـد.

 مثل اینکه فونتانا دستیار خارجی 
با خود خواهد آورد. بهتر نیست 
فدراسیون برای حضور دستیار 

ایرانی پافشاری کند؟
ایـن در حیطـه اختیـارات هـر مربـی اسـت 
کـه دسـتیارش را خـودش انتخـاب کنـد. 
فدراسـیون هـم صاحـب اختیـار اسـت که 
حداقـل 2-3 مربـی باانگیـزه را در کنـار او 
قـرار دهـد امـا نـه بـرای کار کـه فقـط بـرای 
آمـوزش. تجربـه ثابـت کرده بعضـی از این 
مربیان بعد از مدتی بی انگیزه می شوند و 
چوپ لای چرخ مربیان خارجی می گذارند 
بنابرایـن بهتـر اسـت مربیـان ایرانـی فقـط 
بـرای آمـوزش در کنـار ایـن مربـی قـرار 

بگیرنـد.
 به نظر می رسد انتخاب حسین 

نهرودی اشتباه بود و از همان اول 
باید مربی خارجی جذب می شد.

تصـور اینکـه رئیـس فدراسـیونی پناهنده 

شـود خنـده دار اسـت و فکـر می کنـم در 
تاریـخ ورزش جهـان هـم چنیـن اتفاقـی 

بی سـابقه باشـد.
در آن مقطع که حسینی فدراسیون ثوری 
را تحویـل گرفـت اختافـات زیـادی وجـود 
داشـت و هیچ کس، کس دیگری را قبول 
نداشـت. بوکـس در شـرایط نابسـامانی 
قـرار داشـت و از طرفـی زمانـی هـم نبـود و 
تیم ملی باید هرچه سریع تر از باتکلیفی 
در می آمد. تنها کسی که در آن برهه مورد 
اعتمـاد جمـع بـود و می توانسـت حواشـی 
را از تیـم دور کنـد، حسـین نهـرودی بـود، 
بنابرایـن انتخـاب او در آن مقطـع بهتریـن 

تصمیـم بـود.
 گرفتن سهمیه المپیک پاریس در 

انتخابی های آینده شدنی است؟
فکـر می کنـم اگـر بـا حضـور ایـن مربـی 
برنامه ریزی و سـرمایه گذاری درسـتی در 
مدت باقیمانده داشته باشیم، تیم ملی 
ایـن پتانسـیل را دارد کـه در مسـابقات 
انتخابـی تایلنـد یکـی، دو سـهمیه و حتـی 
سـه سـهمیه بگیـرد. گرفتـن سـهمیه 
پاریـس کار محالـی نیسـت و شـدنی 

اسـت.
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